
Boligudvalget

Til: Boligministeren

Dato: 24. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 9
Forslag til lov om ændring af lov om midlertidig regulering af boligforholdene. (Bopæls-
pligt i nyetablerede boliger, der i en lokalplan er fastlagt til helårsboliger).
Af boligministeren (Kaare Dybvad Bek)

Spørgsmål 14
Vil ministeren redegøre for, hvilke tal for tomme boliger i de fire største kommuner, der
ligger til grund for det lovmæssige indgreb, som følger af lovforslaget, hvor nyetablerede
boliger, som i en lokalplan er fastlagt til helårsboliger, bliver omfattet af boligregulerings-
lovens kapital VII om benyttelse af boliger allerede fra det tidspunkt, hvor kommunalbe-
styrelsens tilladelse til at tage den pågældende bolig i brug foreligger, jf. ministerens
besvarelse af L 9 – spørgsmål 5 hvor det fremgår, at ”(…) omtalte analyse fra 2017
har givet et øjebliksbillede af omfanget af tomme boliger i de fire største kommuner”, og
ministerens besvarelse af L 9 – spørgsmål 13 hvor det fremgår, at ”Der findes ikke en
analyse af omfanget af tomme boliger i de fire største kommuner fra november 2020”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Heidi Bank (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Heidi.Bank@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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